
 
 

Asociace děkanů lékařských fakult ČR, z.s. 
 

V Brně dne 6. 12. 2023 

Setkání Asociace děkanů lékařských fakult s profesorem RNDr. Ladislavem 

Duškem, Ph.D.  

Přítomni:  

• Prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc.  

• Prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D.  

• Prof. MUDr. Milan Kolář, Ph.D.  

• Prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D. 

• Prof. MUDr. Martin Repko, Ph.D.  

• Prof. MUDr. Petr Widimský, DrSc.  

Profesor Dušek seznámil zástupce Asociace děkanů lékařských fakult s aktuálními a 

výhledovými kapacitami vybraných odborností nelékařských zdravotnických profesí a 

zubního lékařství a následně i se strategickou analýzou potřeb resortu zdravotnictví.  

Z provedené analýzy je jednoznačně a objektivně doložitelná nezbytná potřeba navýšení 

počtu absolventů a optimalizace personálních kapacit v uvedených oborech. 

V následné diskusi se zúčastnění děkani lékařských fakult jednoznačně přiklonili k potřebě 

zajištění kapacitního navýšení těchto studijních programů, které ale bez další finanční státní 

podpory nejsou schopni za současných podmínek realizovat.  

Potřeba dalšího navýšení počtu studentů se dominantně týká NLZP Všeobecná a Dětská 

sestra, Porodní asistentka, Radiologický asistent, Zdravotnický záchranář, Nutriční terapeut 

a studijního programu Zubního lékařství. 

Zejména kritická situace je ve studijním programu Zubního lékařství, který je dlouhodobě 

zásadně dotován ze strany lékařských fakult. Průměrný ministerský příspěvek na jednoho 

studenta na rok je 198 tisíc Kč, zatímco reálný vážený náklad je 336 tisíc Kč. Pokud nebude 

tento rozdíl sanován, budou muset lékařské fakulty přistoupit k redukci počtu studentů v 

tomto studijním programu.    

Lékařské fakulty jsou připraveny, na podkladě případného nově uděleného Vládního 

programu, se podílet na naplnění potřeby navýšení studentů v uvedených studiích NLZP a 

také zajistit kontinuitu stávajícího počtu studentů ve studijním programu Zubní lékařství. Na 

základě vlastních zkušeností, a excelentního naplnění Vládního programu pro navýšení 

studentů ve studijním programu Všeobecného lékařství, jsme připraveni stejně 

bezproblémově zajistit uvedené další programy. 


